
 
Lukio-opiskelijoiden asuminen Rantasalmella 
 
TEYMPLTK 18.03.2025 § 35  
  
 
 
Valmistelija Kiinteistöpäällikkö Johanna Tuukkanen 050 476 5602 

 
Kunnanhallitus on 16.10.2018 § 50 päättänyt tarjota 
ulkopaikkakunnilta lukioon opiskelemaan tuleville opiskelija-asuntoa 
Kiinteistö Oy Rantasalmen Eläinlääkäritalolla sijaitsevasta ns. Maria-
kodista 180 € kuukausivuokralla 1.8.2019 alkaen. Maria-kodissa on 
viisi asuinhuonetta ja omakotitalon omaiset muut tilat asukkaiden 
yhteiskäytössä. Maria-kodissa on kuitu TV- ja 100 Mbit valokuitu 
opiskelijoiden käytössä. 

 
Palvelulautakunta on 17.06.2022 § 77 päättänyt tarjota 
ulkopaikkakunnilta ja ulkomailta Rantasalmen lukioon opiskelemaan 
tuleville ensisijaisesti Maria-kodin vapaita paikkoja ja toissijaisesti 
muita soveltuvia kunnan omistamia tai kunnan Kiinteistö Oy 
Rantasalmen Vuokrataloilta vuokraamia asuntoja. Vuokrahinta on 
1.8.2022 alkaen 150 €/kk ja se sisältää laajakaistayhteyden, sähkön, 
veden ja lämmön. 
 
Maria-kodin täytyttyä on ulkopaikkakuntalaisia ja ulkomaalaisia 
lukio-opiskelijoita sijoitettu Anna-kotiin. Kunta ei ole vuokrannut 
yksityissektorilta opiskelija-asuntoja, vaan yksityispuolelle 
sijoittuneet opiskelijat ovat maksaneet normaalia vuokraa. Asumisen 
kustannukset ja tulot on kirjattu kiinteistöjen alle ja niitä ei ole 
vyörytetty lukion kustannuksiin. Tulot eivät kata kustannuksia. 
 
Rantasalmelle on tullut viime vuosina ulkopaikkakuntalaisten 
opiskelijoiden lisäksi myös ulkomaalaisia opiskelijoita lukioon mm. 
Venäjältä, Uzbekistanista ja Aasiasta. Kunnan tulee varautua 
vuokraamaan ulkopaikkakunnalta tai ulkomailta tuleville lukio-
opiskelijoille asuntoja Kiinteistö Oy Rantasalmen Vuokrataloilta ja 
samalla päivittää opiskelijoilta perittävää korvausta asumisesta. 
 
Kiinteistöpäällikkö esittää, että Rantasalmen lukioon opiskelemaan 
tuleville tarjotaan ensisijaisesti Maria-kodin ja Anna-kodin vapaita 
paikkoja. Nykyinen opiskelija-asunto resurssi ei tule todennäköisesti 
riittämään enää syksyllä 2025 aloittavien ja nykyisten opiskelijoiden 
tarpeen kattamiseen. Ratkaisuna vuokrataan Koy Rantasalmen 
vuokrataloilta 2–3 asuntoa, joihin saadaan kuhunkin sijoitettua 4 
opiskelijaa.  
 
Kohtuullisen edullinen vuokra ei välttämättä tule kattamaan 
edelleenkään ylläpidosta, vuokrista ja kalustamisesta aiheutuneita 



kustannuksia varsinkaan tilanteessa, jossa kaikki kapasiteetti ei ole 
käytössä. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Mauri Ruuskanen 
 

Päätösehdotus: Tekninen ja ympäristölautakunta päättää 
1) että Rantasalmen lukioon opiskelemaan tuleville tarjotaan 
ensisijaisesti Maria-kodin ja Anna-kodin vapaita paikkoja.  
2) jatkossa varata talousarvioon varoja kiinteistöt toimialalle 
mahdollisten tappioiden kattamiseksi. 
3) antaa asian tiedoksi jatkokäsittelyä varten hyvinvointi- ja 
sivistyslautakunnalle. 
 
Lisäksi lautakunta toteaa että nykyinen opiskelija-asuntoresurssi ei 
tule todennäköisesti riittämään enää syksyllä 2025 aloittavien ja 
nykyisten opiskelijoiden tarpeiden kattamiseen. Ratkaisuna 
vuokrataan Koy Rantasalmen vuokrataloilta 2-3 asuntoa, joihin 
saadaan kuhunkin sijoitettua 4 opiskelijaa. 
 

Päätös: Tekninen ja ympäristölautakunta hyväksyi päätösehdotuksen 
yksimielisesti. 

 
   
 
 
HYSIVLTK 31.03.2025 § 38    
129/10.04.01/2025    
 
 
Valmistelija Lukion rehtori ja sivistysjohtaja Katja Koivunoro 040 560 8121 

 
Kevään 2025 yhteishaussa lukioon on hakenut ensisijaisesti neljä 
ulkopaikkakuntalaista opiskelijaa. Lukioon on viime vuosina 
hyväksytty rehtorin harkinnanvaraisin päätöksin myös ulkomaalaisia 
opiskelijoita, mille edellytyksenä on paitsi Opetus- ja 
kulttuuriministeriön asetuksen opiskelijaksi ottamisen perusteista 
lukiokoulutuksessa (838/2021) §6 edellytykset hakijoille, myös 
valmiiksi kalustettujen vuokra-asuntojen saatavuus, koska tarjontaa ei 
juuri ole yksityisillä vuokramarkkinoilla. Soluhuonekäytössä olevat 
Maria-koti ja Anna-koti ovat tämänhetkisen tiedon mukaan varattu 
nykyisille lukiolaisille myös ensi lukuvuoden ajan ja uusia lukiolaisia 
varten tarvittaisiin lisää edullisia, kalustettuja soluhuoneita. Uusien 
ulkomaalaisten hakijoiden haastattelut alkavat huhtikuun puolivälissä 
ja päätökset opiskelijavalinnoista tehdään kevään ja kesän aikana. 
 

Esittelijä Lukion rehtori-sivistysjohtaja Katja Koivunoro 
 

Päätösehdotus: Hyvinvointi- ja sivistyslautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle, 
että se käyttää omistajaohjausta Kiinteistö Oy Rantasalmen 
Vuokrataloille 2-3 asunnon vuokraamiseen kunnalle opiskelija-



asuntokäyttöön. Lautakunta esittää soluhuonekäyttöön tarkoitetut 
asunnot valmiiksi kalustettavaksi. 
 

Päätös: Hyvinvointi- ja sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen 
yksimielisesti. 

 
   
 
 


